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Cîtu,despre împrumutul de pe pietele internationale: Am iesit mult mai ieftin decât

într-o perioada de boom economic

România s-a împrumutat marti de pe pietele internationale cu 3,3  miliarde de dolari la dobânzi mai bune

decât într-o perioada de boom  economic la nivel global, a afirmat, miercuri, ministrul Finantelor  Publice,

Florin Cîtu, într-o conferinta de specialitate. 

"Nu as vrea sa încheiem fara a vorbi de succesul pe care l-a avut  iarasi România ieri pe pietele internationale, de

unde a împrumutat la  10 si la 30 de ani 3,3 miliarde de dolari. Am mers pe aceasta piata din  mai multe ratiuni. Nu

am mai iesit pe piata de dolari din 2018 si va  spun ca am iesit mult, mult ieftin decât într-o perioada de boom 

economic la nivel global. Deci, am reusit iarasi sa avem dobânzi mai  bune. De ce am spus acest lucru? Pentru ca

revin la cresterea economica  si la ce se va întâmpla dupa acest an. Acest succes pe piata  internationala - si acum

si acum o luna si ceva - arata clar ca  investitorii au încredere în aceasta economie, au încredere în Guvern,  au

încredere în relatia Guvern - sector privat, au încredere în  cetatenii României, au încredere în acest ecosistem pe

care l-am creat  noi astazi aici. Faptul ca ne împrumuta sume importante pentru a finanta  un deficit care se

construieste pe investitii arata clar acest lucru.  De aceea, nu sunt doar eu optimist, sunt si investitorii pentru ca

acolo  sunt bani privati", a sustinut Cîtu, la videoconferinta Profit  Financial Forum "Finantam repornirea

economiei".

Întrebat despre Fondul Român de Investitii (FRI) si despre Banca  Nationala de Dezvoltare (BND), el a afimat ca

sunt doua tipuri de  vehicule tranzitorii.

"Sunt doua tipuri de vehicule, fondul de investitii si banca pentru  dezvoltare. Le-as vedea tranzitorii. As vedea

Fondul de Investitii ca un  vehicul tranzitoriu... E adevarat ca în România finantarea se face prin  sistemul

financiar-bancar, suntem astazi aici, dar peste ocean vedem ca  formula de succes pentru start-up-uri si pentru

foarte multe companii  este prin equity investment, deci prin piata de capital, ceea ce e un  lucru diferit. Este o

strategie de a ajuta pe termen scurt relansarea  acestui sector, de a schimba putin lucrurile în economie si de a oferi

o  sursa alternativa de finantare pentru companii. În directia asta as  merge. Nu este o contradictie în termeni,

pentru ca exista programe si  în Statele Unite de finantare pentru companii mici si mijlocii direct de  la buget.

Bineînteles, criteriile sunt cam aceleasi pe care le vedem în  sectorul privat", a declarat Florin Cîtu.

În ceea ce priveste Banca de Dezvoltare, el a mentionat ca aceasta  intra în conceptia de reorganizare a tuturor

institutiilor  financiar-bancare pe care le are statul.

"România este cam singura, si asa am pierdut trenul cu fondurile  Juncker. Sunt fonduri care vin din Uniunea

Europeana special prin aceste  institutii. Noi nu aveam o institutie în România care sa aiba  criteriile pe care le

cerea Uniunea Europeana si a fost o decizie de a  avea aceasta institutie. Şi mai mult, de fiecare data când vrem sa

facem  un proiect ne ducem catre BERD si catre BEI. Daca am avea o institutie  locala prin care poti sa faci astfel

de proiecte ar fi mai usor. Acesta  este scopul pentru banca de dezvoltare", a spus Florin Cîtu.
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